


السيرة الذاتية

أولا/ البيانات الشخصية

الإسم: سامية بنت سعد سعد البقمي
الجنسية: سعودية
المهنة: محاضرة في كلية الدراسات التطبيقية وخدمة المجتمع – جامعة الملك سعود – الرياض
البريد الإليكتروني:  salbuqami@ksu.edu.sa
Sam100sad@hotmail.com

ثانيا/ المؤهلات العلمية

· ماجستير في التربية الخاصة- كلية التربية- جامعة نوتنجهام- نوتنجهام/بريطانيا عام 1434/2012 ,  تخصص ( توحد).
· بكالوريوس في التربية الخاصة - مسار صعوبات تعلم -  عام 1426 هـ/2005.
· حاصلة على شهادة مدرب معتمد.

ثالثا/ الخبرات العلمية والعملية
     
· محاضرة في كلية الدراسات التطبيقية وخدمة المجتمع ( منذ عام 2013 , وحتى تاريخه ) .
· التعاون مع السنة التحضيرية في تدريس مقرر مهارات التعلم والتفكير والبحث ( 140 نهج ) منذ عام 2016, وحتى تاريخه ) .
· معيدة في كلية الدراسات التطبيقية وخدمة المجتمع ( منذ عام 2007, حتى عام 2013).
· حاصلة على شهادة مدرب معتمد.
· دراسة عدة حالات لذوي القدرات الخاصة في بعض المدارس الخاصة والحكومية في الرياض.
· حاصلة على دبلوم اللغة الإنجليزية من المجلس الثقافي البريطاني التابع للسفارة البريطانية- الرياض.
· العمل كمتطوعة في الفصول الخاصة بذوي القدرات الخاصة- مدرسة وايت قايت الابتدائية في نوتنجهام - بريطانيا, عام 2011.
· العمل كمتطوعة في مدرسة اوك فيلد الابتدائية الخاصة بذوي القدرات الخاصة في نوتنجهام - بريطانيا عام 2012.

رابعا/ النشاطات في خدمة الجامعة والمجتمع

· المساعدة في توجيه وإرشاد الطالبات المستجدات.
· عضو في لجنة حذف وإضافة الجداول للطالبات ( سابقا).
· المشاركة في لجان الاختبارات ومراقبة الطالبات أثناء الاختبارات.
· المشاركة في لجنة إدخال بيانات الدورات عام 1434هـ.
· المشاركة في لجنة صديقات البيئة عام 1434هـ.
· المشاركة في لجنة مساندة الإختبارت النهائية.
· المشاركة في لجنة متابعة عملية الرصد للاختبارات النهائية .
· مقررة لجنة الأنشطة والفعاليات الخاصة بقسم العلوم الإدارية والإنسانية منذ عام 1436 وحتى تاريخه .

خامسا/ حضور الدورات التدريبية و ورش العمل

· حضور ورشة عمل بعنوان " مهارات التفكير المنطقي"  للأستاذة فريدة عبدالملك عام 1428/1429 هـ والتي أقيمت في كلية الدراسات التطبيقية وخدمة المجتمع في الناصرية.
· حضور معرض وندوة عن ذوي القدرات الخاصة في جامعة peradeniya في مدينة كاندي بسيرلانكا من 18-19 JULY  2008.
· حضور برنامج وورشة عمل " المراجعة التطويرية والتقويم الخارجي لجامعة الملك سعود: خطوات في طريق الاعتماد " في جامعة الملك سعود بتاريخ 20-10-1429هـ.
· حضور دورة قصيرة تعريفية عن خدمات المكتبة للباحث الجديد في جامعة نوتنجهام ببريطانيا وكانت بعنوان " Induction to Library Services for  the New Researcher" في تاريخ 14/10/2011.
· حضور دورة قصيرة في أساسيات الإدارة في جامعة نوتنجهام- بريطانيا ,في تاريخ 1/6/2012 وكانت بعنوان  " Lean Management  Essentials – Identifying & eliminating waste "
· حضور دورة قصيرة عن العمل مع أشخاص سلوكياتهم لا تعجبك أو لا تفهمها, في جامعة نوتنجهام/ بريطانيا في تاريخ 11/6/2012 وكانت بعنوان " Working with people whose Behaviours you do not Understand"
· حضور محاضرة بعنوان" تحليل رسومات الأطفال"  للدكتور سامي الأنصاري, المقامة في كلية الدراسات التطبيقية وخدمة المجتمع في تاريخ 6/1/1434هـ.
· حضور دورة " أساسيات إدارة نظام التعلم" في جامعة الملك سعود, في تاريخ 12-13/6/1434هـ بواقع 10 ساعات تدريبه.
· حضور دورة " التعلم باستخدام إستراتيجية حل المشكلات" في جامعة الملك سعود, في تاريخ 25-26/6/1434هـ بواقع 10 ساعات تدريبه.
· حضور دورة " التدريس الفعال " والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 21-22 / 1435 هـ , بواقع 8 ساعات تدريبية.
· حضور ندوة ( واقع أقسام التربية الخاصة في الجامعات السعودية, وكيفية تطويرها في ضوء الممارسات والتوجهات الحديثة وحاجة سوق العمل ) والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 11-12 / 2/ 1436 هـ.
·  حضور دورة ( العلاج المعرفي السلوكي لعدة اضطرابات ) في مركز اسية للاستشارات التربوية والتعليمية, لمدة 5 أيام , الموافق 17/ 2/ 1436 هـ, بواقع 15 ساعة تدريبية.
· حضور دورة  " الفصول الافتراضية " والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 26/2/1436 هـ بواقع 5 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " التعلم بإستراتيجية حل المشكلات" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 20/2/ 1437هـ بواقع 8 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " استخدام الشبكات الاجتماعية في التعليم" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 25/2/1437 هـ بواقع 6 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " المبادئ السبعة للتميز في التدريس " والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 28/2/1437 هـ بواقع 6ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " مهارات التدريس الإبداعي" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 6/3/1437 هـ بواقع 6 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " أساليب التعلم بالألعاب التدريبية " والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 5/7/1437 هـ بواقع 5 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " التدريس المصغر" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 13/7/1437 هـ بواقع 4 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " مهارات الاتصال الفعال مع ذوي الاحتياجات الخاصة" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 14/7/1437 هـ بواقع 4 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " استراتيجيات تحفيز الطلاب وتفعيل مشاركتهم" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 11/1/1438هـ بواقع 6 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " تجارب ناجحة في استخدام البلاك بورد" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 3/2/1438هـ بواقع 4 ساعات تدريبية.
· حضور دورة  " نظريات التعلم" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 9/2/1438هـ بواقع 3 ساعات تدريبية.
· حضور دورة ( تدريب المدربين ) والمعتمدة من المؤسسة العامة للتدريب التقني والمهني, بواقع 30 ساعة تدريبية , والمنعقدة في الفترة 12-17/2/1438 هـ.
· حضور دورة " الإدارة الفعالة للفصول والتعامل مع الطلاب" والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود خلال الفترة 24/2/1438 هـ, بواقع 8 ساعات تدريبية.
· حضور دورة ( أساليب تعزيز تركيز الطلاب ) والتي عقدت في عليشة , كلية الدراسات التطبيقية وخدمة المجتمع خلال الفترة 8-9/ 3/ 1438 هـ بواقع 8 ساعات تدريبية.
· حضور دورة ( مساعدة الطلاب على التفكير الناقد ) والتي عقدت في رحاب جامعة الملك سعود, خلال الفترة 16 / 3 / 1438 هـ بواقع 4 ساعات تدريبية.



C. V
First:
Personal Information/
Name/ Samya Saad Saad Albuqami
Nationality / Saudi
Occupation / lecturer at the College of Applied Studies and Community Service
Email:  salbuqami@ksu.edu.sa 
Sam100sad@hotmail.com
,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,
Second:
Academic Qualifications /
· Masters of Art in Special Needs, 2012, the University of Nottingham, Major/ Autism.
· Bachelor Degree in Special Education, 2005, King Saud University,  Major / Learning Disabilities.
· Certified Trainer,  since 2016.
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Third:
Work & academic Experiences/
 
· Certified Trainer, since 2016.
· Lecturer at Teacher assistant at the College of Applied Studies and Community Service ( since 2013, present ).
· Cooperation with the preparatory year at the Teaching learning, thinking and research skills (140 approach) since 2016, present).
· Teacher assistant at the College of Applied Studies and Community Service (since 2007,until 2013).
· A certified Trainer ( since 2016 ).
· Has a diploma in English language from British council - Riyadh.
· Studied many cases of Learning Disabilities at local & privet schools for graduation projects.
· Volunteered as assistance in special needs class rooms in White gate Primary and Nursery ,School in Nottingham in 2011.
· Volunteered as assistance in Oak Field School and Sports College in Nottingham in 2012.

Fourth :
Attending courses and workshops/
· Attended a workshop offered by lecturer Farida Abdulmalik (Logical Thinking Skills) for the year of  1428H / 1429H at the College of Applied Studies and Community Service.
· Attended symposium & exhibition 2008 for disabled at the University of Peradeniya , 18th to20th of July . Candy, Srilanka.
· Attended a short course in the University if Nottingham "Induction to the Library Services forthe New Researcher on the 14/10/2011.
· Attended a short course in the University of Nottingham "Lean Management Essentials –Identifying & eliminating waste on the 1/6/2012.
· Attended a short course in the University of Nottingham "Working with People whose Behaviours don't like or don't understand.
· [bookmark: _GoBack]Attended a lecture "Analysis of children's drawings" for Dr. Sami Alansari in the College ofApplied Studies and Community Service on the 20/11/2012.
· Attended a course of :" Learning Through Problem Solving Strategy", Which was held at King Saud University During the period of 5-6/5/2013 for total of 10 training hours.
· Attended a course of : "Fundamentals of Management Learning System" Which was held  at King Saud University During the period of 22-23/4/2013.
· Attended a course of  "effective teaching" ,which was held at King Saud University during the period 21-22 / 1435 AH, by 8 hours of training.
· Attended a seminar (the reality of special education departments in Saudi universities, and how to develop them in the light of modern practices and trends and needs of the labor market), which was held at King Saud University during the period 11-12 / 2/1436 AH.
· Attended   (cognitive behavioral therapy for several disorders) course, in Asia center of educational consulting, for 5 days, corresponding to 17/02/1436 AH, by 15 hours of training.
· Attended "virtual classroom" course, which was held at King Saud University during the period 26/02/1436 AH by 5 hours of training.
· Attended  "learning problem-solving strategy" course, which was held at King Saud University during the period 20/02/1437 AH by 8 hours of training.
· Attended "The use of social networking in education" course, which was held at King Saud University during the period 02/25/1437 AH , by 6 training hours.
· Attended  "seven principles of excellence in teaching "  course, which was held at King Saud University during the period 28/02/1437AH , by 6 training hours.
· Attended  the "creative teaching skills," session, which was  held at King Saud University during the period 3/6/1437AH ,by 6 training hours.
·  Attended  the "learning styles of games training" course, which was held at King Saud University during the period 5/7/1437 AH ,by 5 hours of training.
· Attended  "micro-teaching" course, which was held at King Saud University during the period 07/13/1437 AH by 4 hours of training.
·  Attended  the course "Effective communication skills with people with special needs," , which was held at King Saud University during the period 14/07/1437 AH by 4 hours of training.
· Attended  "motivate students and activate their participation strategies," course, which was held at King Saud University during the period 01/11/1438 AH by 6 hours of training cycle.
· Attended  "successful experiences in the use of Blackboard" course, which was held at King Saud University during the period 3/2/1438 AH by 4 hours of training.
·  Attended "theories of learning" course, which was held at King Saud University during the period 9/2/1438 AH by 3 hours of training.
· Attended  (training of trainers) course ,which approved by the Technical and Vocational Training Corporation, by 30 hours of training, and  held in the period 12-17 / 2/1438 AH
· Attended  the course of "Effective management of the chapters dealing with the students," which was  held at King Saud University during the period 24/02/1438 AH, by 8 hours of training.
	



